

2024 年 12 月 Dec 2024

年末將至,回望一年,我們共同面對了無數本地及全球的挑戰,希望大家事事順遂。綠惜地球一直沒有鬆懈,在 2024 年成功推動多項減廢工作,倡導可持續發展,教育公眾及傳播綠色正能量,並倡議珍惜資源與零浪費的生活文化。

值此聖誕佳節·我們誠邀您以<u>每月捐款</u>作為聖誕禮物支持綠惜地球·讓我們明年繼續為環境生態發聲·期同應對氣候變化·塑膠污染等環境挑戰。

綠惜地球團隊衷心感謝每位支持者,謹此祝聖誕快樂,綠惜新年!

As 2024 draws to a close, we reflect on a year filled with numerous local and global challenges, and we sincerely hope this message finds you well. Throughout the year, The Green Earth has remained steadfast in our mission, tirelessly driving waste reduction initiatives, promoting sustainable development, educating the public, and spreading positive green energy. We continue to advocate for a culture of resource conservation and a zero-waste lifestyle.

This festive season, we warmly invite you to support The Green Earth by joining our <u>monthly donation</u> <u>campaign</u> as your Christmas gift to the planet. Your generosity will enable us to strengthen our efforts to tackle pressing environmental issues such as climate change and plastic pollution in the coming year.

The Green Earth team extends our heartfelt gratitude for your continuous support. Wishing you a Merry Christmas and a Green New Year!

最新綠惜活動 Latest Activities

參加《 綠惜夜行 2025 》 The Green Earth Night Walk 2025 Sign Up Now



綠惜地球年度慈善活動《綠惜夜行》將於 2月15日再次在北潭涌舉行。是次活動將巧妙融合自然之美與低碳減廢生活理念,為參與者帶來難忘體驗。我們熱切期盼企業慷慨贊助,並鼓勵同事、家人踴躍參與。活動將於下午起步,沿途設置配合主題的遊戲攤位,讓大家在享受綠惜生活體驗的同時,加深對香港環境問題的認識及解決方法。

Our annual fundraising event **The Green Earth Night Walk** will be held at Pak Tam Chung again on 15 February. This year's event will seamlessly blend the beauty of nature with the principles of a low-carbon, low-waste lifestyle, offering participants a unique and memorable experience.

We invite corporates to sponsor the event and encourage their colleagues and families to join. Starting in the mid-afternoon, the scenic walk will feature interactive educational booths and themed activities, allowing participants to enjoy green living experiences while gaining a deeper understanding of Hong Kong's environmental challenges and potential solutions.

活動詳情 Event Details

日期 Date: 2025 年 2 月 15 日 (星期六)15th February, 2025 (Saturday)

時間 Time: 15:30 - 21:30

★ 10 公里全挑戰 - 可深度暢遊萬宜水庫 · 飽覽醉人美景 (全程約 4 小時)

路線: 北潭涌傷健樂園 <-> 麥理浩徑第一段 <-> 萬宜水庫西壩(原路折返)

🌻 3 公里親子遊 - 沿路麥理浩徑平坦易行·適合小朋友輕鬆行山 (全程約 1.5 小時)

路線: 北潭涌傷健樂園 <-> 麥理浩徑第一段涼亭 (原路折返)

🕊 10 km Challenge - enjoy the stunning scenery with in-depth visit to the High Island (approximately 4 hours of walking)

Route: Pak Tam Chung PHAB Site <-> MacLehose Trail Section 1 <-> High Island Reservoir West Dam (Same Return Route)

🌻 3 km Family Walk - suitable for children with an easy walk along The MacLehose Trail (approximately 1.5 hours of walking)

Route: Pak Tam Chung PHAB Site <-> MacLehose Trail Section 1 Pavilion (Same Return Route)

綠惜夜行 活動專頁 💂 The Green Earth Night Walk Event Website

「綠惜盛事認證計劃」 The Green Events Certification Scheme



為表彰舉辦綠色活動的機構·綠惜地球現推出「綠惜盛事認證計劃」。此計劃由綠惜地球與技術專家 SGS 合作,攜手進行審核及認証,旨在確保活動達到環境管理的高標準。

認證過程將根據五大可持續指標進行全面審核。成功達標的活動將獲得「綠惜盛事認證」·並可在我們的宣傳渠道展示其對可持續發展及環境保護的堅定承諾及實際行動。

To recognise and promote green event organisers, The Green Earth launches the 'The Green Events Certification Scheme.' Jointly developed with our technical partner SGS, the scheme ensures events meet high environmental management standards through a rigorous auditing and certification process.

The certification evaluates sustainable indicators across five key areas. Events that meet the required standards will be awarded "The Green Event Certificate", showcasing their commitment to sustainability and environmental responsibility. Certified events will also gain exposure through The Green Earth's promotional channels, highlighting their dedication to sustainable practices.

了解更多 Learn More

聯絡我們 Contact Us

參加「自然步道集章挑戰」Join 'Nature Trail Badge Challenge'



香港的山徑蘊藏著不少故事,百年古道、舊村遺跡、人文歷史、修築方式及獨特景色與動植物。腳下看似熟悉的山徑,我們對它有多少認識?

為此·綠惜地球正舉辦「**自然步道集章挑戰」**·精選六條本地行山路線 ·編纂成《自然步道指南》·與你分享山徑的故事·誠邀大家一齊走進山林·深入瞭解香港的山徑之美。

即日起至 1月31日,完成指定山徑任務,更可獲得限定的山徑紀念章一枚!

Hong Kong's nature trails are rich in stories, from century-old paths, remnants of old villages, humanities and history, construction techniques, to scenic landscapes, and biodiversity. How well do we truly know these seemingly familiar trails?

The Green Earth is currently hosting the 'Nature Trail Badge Challenge' featuring six selected local hiking routes that compiled into the 'Nature Trail Story Pack'. Through storytelling, you can explore our woodland and gain a deeper appreciation of Hong Kong's nature trails.

From now until 31 January, you can earn exclusive trail commemorative badges by completing the trail missions!

立即參加 Join Now

可持續政策研究及推進 Sustainable Policy Research & Enhancement





綠惜地球促把握修例機會 修補建築物能源效益條例大漏洞

本會發現香港十大商場節能表現尚可·惟全港 156 幢 商業樓宇用電量增。現時法例容許大樓用電量有增無減,以致能源審核形同虛設。政府宜修例要求這些樓宇的業主解釋,並提交節能計劃。

The Green Earth urges the government to address the loopholes in the Building Energy Efficiency Ordinance during its amendment process

While The Green Earth found that Hong Kong's 10 largest malls achieved satisfactory results in energy saving, 156 commercial buildings have increased their energy consumption. The current law does not set limits on energy use, rendering energy audits futile. The authorities should revise the law to require building owners to justify their energy usage and submit plans to improve energy efficiency.

第一階段即棄塑膠管制適應期完結 綠惜地球倡加推重用走即棄減廢

當局稱商戶大致合規‧逐漸適應環保新法例。本會建 議當局推廣餐具租借和自攜餐具‧如商戶適應情況 佳‧應及早推行第二階段管制‧踢走即棄塑膠。

Adaptation period for phase 1 of disposable plastic regulation ends.

The Green Earth advocates for reusable alternatives to reduce waste

The authorities stated that most eateries have complied with and adapted to the new green law. We urge the government to promote tableware rental services and encourage customers to bring their own reusable tableware. Additionally, the next phase of the single-use plastic ban should be implemented promptly as restaurants become ready.



全新網站 New Website

正式登場 Live Now!





新聞搜尋 News Search 総借資訊 Green Info 網上捐款 Online Donation



立即瀏覽體驗 Browse Now

綠惜地球網站加入多項嶄新功能·有助大家輕鬆搜尋綠惜生活資訊及環保新聞文章·增進環境保育知識。另外·網站新增網上捐款功能·簡化捐款流程。網站更採用「適應性設計」·無論電腦或手機都能流暢瀏覽。歡迎立即瀏覽,體驗互動資訊!

The Green Earth website now features a range of new functions, making it easier for users to search for green lifestyle resources and environmental news, while enhancing their knowledge of environmental conservation. In addition, a new <u>online donation</u> feature has been introduced to simplify the donation process. The website also adopts a responsive design, ensuring smooth browsing on both computers and mobile devices. Visit now and explore the interactive features!

即上綠惜地球網站 💂 Visit TGE Website Now

參加「遺善最樂 平安五寶講座」Join ForeverGift Legacy Seminar

「平安五寶講座」 ForeverGift Legacy Seminar





誠邀您參加 "遺善最樂" 專題講座·聚焦遺囑及持久授權書的要點·屆時專業律師會為你解答相關的疑問,在新的一年,讓我們為你的摯愛親朋播下關愛的綠惜種子·延續使命,讓愛心生生不息。

You are sincerely invited to attend the ForeverGift Seminar covering the importance of wills planning and enduring powers of attorney. Professional lawyers will also address participants' questions. Let' s start the new year by planting seeds of care and sustainability for the people you love and those you care about, ensuring your values and intentions live on!

活動詳情 Event Details

日期 Date: 2025 年 1 月 18 日(星期六) 18 January 2025 (Saturday)

時間 Time: 10:00 - 11:30 am

地點 Location:上環 Sheung Wan 語言 Language:粵語 Cantonese

名額有限·先到先得 Limited seats available on a first come first serve basis

立即報名 Sign Up Now

透過遺產捐贈平台遺善最樂訂立遺囑,可選擇將部分遺產捐贈,以此支持綠惜地球的工作。

Make a will for free through ForeverGift legacy giving platform and support the work of The Green Earth by donating part of your legacy.

詳情 Details: https://www.forevergift.hk/greenearth

捐款支持 Donate to Us

成為義工 Be Volunteers

綠惜文章 Read Articles







